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VÄSTERÅS STAD

MINNESANTECKNINGAR

Stadsledningskontoret

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor

Mötesinformation
28 november 2023, KL 09:00-11:15
Kommunfullmäktigesalen

Närvarande ledamöter
Magnus Johansson (S), Ordförande
Nilla Kuul (KD), KN
Jonathan Taki (C), NF
Roger Haddad (L), UN
Ove Löfgren, HRF
Tina Sunderman, DHR
Umka Zurkhaeva, VIP
Sandra Löfgren, RBU

Frånvarande ledamöter
Marie Brandstedt (M), NF
Hawar Asaiesh (V), GSN/NIFF
Anna Björkvall, FUB
John Balci, SRF

Närvarande ersättare
Eva-Lotta Svenson (C), AN/UN
Solveig Nilsson (S), FSN
Ingmarie Bjurstedt (SD)
Ann-Sofie Blomberg, FUB/Klippan
Monica Turner, Autism Asperger
Åsa Blom, SRF

Närvarande tjänstepersoner
Anna-Maarit Lind, strateg
Helene Karlsson, strateg
Helena Hagberg, samordnare
Elias Wäfors, stadssekreterare

§ 1 Mötets öppnande
Ordförande Magnus Johansson förklarar mötet öppnat.

§ 2 Justering av minnesanteckningar
Ove Löfgren utses att jämte ordföranden justera minnesanteckningarna.

§ 3 Fastställande av föredragningslista
1. Föredragningslistan fastställs.

2. Ordföranden beslutar att Margareta Hallner får delta vid dagens möte.
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§ 4 Rapport från nämnderna Bilaga 1
Magnus Johansson öppnar punkten för frågor utifrån den redovisning som har skickats ut 

med politikernas rapportering.
Ove Löfgren och Umka Zurkhaeva ställer frågor om statsbidragen som Magnus Johansson 
redovisat. Magnus Johansson ska kolla upp kostnaden och återkomma. Ove Löfgren frågar 

om lokaler för Komvux. Eva-Lotta Svensson svarar att utbildningsnämnden fortsatt letar 
efter lokaler som skulle passa utbildningarna.
Ove Löfgren har även frågor utifrån det som Hawar Asaiesh har redovisat om skolan.

Det Ove Löfgren också undrar är, hur mår egentligen förskolan/skolan? Det är många lärare 
som har hörselnedsättning, tinnitus och sjukskrivningar - lärare och rektorer som slutar. 
Många elever mår inte bra och föräldrar är oroliga för sina barn. Kommunen har ju årliga 
uppföljningar via skyddsronder och medarbetarundersökningar, där det går att utläsa hur 

det är med miljön och framförallt inre ljudmiljön.

Magnus Johansson föreslår att det skulle kunna vara ett tema för ett KRF möte framöver. 
Solveig Nilsson instämmer med att det är en viktig fråga.

Ove Löfgren frågar om hörslinga på biblioteken utifrån vad Nilla Kuul har rapporterat. Nilla 

svarar att hon ska kolla upp det och återkomma.

§ 5 Ekonomitema - Funktionshinderfälian
Umka Zurkhaeva presenterar hur ekonomin kan se ut för en person inom de 
funktionshindrades målgrupp.

I det första exemplet så har personen 14 000 kr i inkomst från aktivitetsersättning. Utifrån 
alla kostnader så går personen back 570 kr per månad. Ofta får dessa personer använda 

sparade pengar eller hjälp från anhöriga.
I det andra exemplet så har personen 15 500 kr i inkomst, aktivitetsersättning med 

bostadstillägg, personen bor på en gruppbostad. Alla sammanlagda kostnader blir 17 400 kr 
vilket gör att personen går back 1900 kr per månad. Även denna person behöver använda 

andra pengar för att klara månadens utgifter.

I det tredje exemplet så är personen undersköterska och har inkomst på 23 000 kr efter 

skatt. Sammanlagda kostnader uppgår till 21 790 kr vilket innebär att personen har 1210 kr 

över per månad. Om personen skulle vara ensamstående mamma så skulle ekonomin inte 

gå ihop.
Umka Zurkhaeva redovisar olika ersättningar och kostnader som målgruppen kan ha tillgång 

till. Sjukersättning, aktivitetsersättning, bostadstillägg, motivationsersättning. Kostnader 

som kan uppstå är hyra, som kan vara väldigt hög. Sjukvård, framförallt sjukvård i hemmet 

som kan bli dyrt. Tandvård har man gratis enligt LSS. Matkostnader kan bli höga beroende 

på om man kan få hjälp att laga mat hemma eller i gruppbostad. Resor kan bli väldigt dyrt 

för målgruppen.
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§6

Magnus Johansson tycker att föredraget har varit mycket bra och lyfter att orsaken till 
varför man inte kan möjliggöra internet till personer på gruppbostad från stadens sida är för 
att man inte kan konkurrera på den fria marknaden. 
Solveig Nilsson, Eva-Lotta Svensson, lngmarie Bjurstedt, Nilla Kuul, Jonathan Taki och Roger 
Haddad instämmer i att föredraget har varit mycket bra och anser att detta är viktiga frågor 
att prioritera. 
Umka Zurkhaeva sammanfattar föredraget med några punkter som är viktiga för 
målgruppen. 

Tråkigt att höra två dagar innan julafton förra året att utredningen lades ned om 
aktivitetsersättning och sjukersättning. Det borde prioriteras. 
Vi vill att sjukersättning och aktivitetsersättning ska höjas i förhållande till lönen. 
Utbildning, man borde kunna hitta en lösning med Försäkringskassan så att man kan 
behålla aktivitetsersättning när man studerar. 
Vi vill att man ser över hyran där Västerås stad är ägare av fastigheten. 
Vi vill att man ser över kostnaden för resor för vår målgrupp. 
Sjukvård, avgiften borde ses över så att hemsjukvård täcks av högkostnadsskyddet. 
Mat, gruppbostäder borde kunna erbjuda hjälp att laga mat tillsammans med de 
boende, det skulle sänka deras kostnader. 

Tina Sunderman anser att det borde finnas ett högkostnadsskydd för resor. Det kostar 
mycket pengar för vår målgrupp. 
Ove Löfgren anser att det borde bildas en samverkansgrupp för att stödja kommunen i 
dessa frågor. 
Magnus Johansson svarar att frågan får tas med till arbetsutskottet. 

Umka Zurkhaeva och Margareta Hall ner visade tre filmer som visar hur funktionshindrade 
upplever sin omgivning. 

Magnus Johansson tackar för ett mycket bra föredrag. 

Övriga frågor 

Ann-Sofie Blom berg lyfter ett antal punkter till rådet. 
Boende LSS har för lite personal 
Våra medlemmar kan inte komma på FUB Klippan aktiviteter (personalbrist) 
Runt 80 av våra medlemmar har blivit av med sina LSS insatser 
Många får inte längre stöd för matlagning 
Anhöriga får följa med till sjukvården, snart orkar dom inte längre! 
Tänk om alla fick kontaktpersoner LSS och Sol, det skulle bli en guldkant för oss. 
I Hallstahammar annonserar dom efter nya. 

� 
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Roger Haddad lyfter frågan om de synpunkter som kommit mot taxibolagen. Vem sköter 

kvalitetsuppföljningen? Flera bolag har hög kvalitet men andra sköter sig inte.

Magnus Johansson svarar att det är Tekniska nämnden som har ansvaret. Frågan får tas 
med till arbetsutskottet.

Tina Sunderman tillägger att hon deltar från funkisrörelsen i kollektivtrafikmyndigheten och 

kan framföra klagomål till dem.

Sammanträden och arbetsutskott 2024
Sammanträden:

Arbetsutskottet återkommer med ett förslag på sammanträden efter sitt möte.

Arbetsutskott:

9 januari 2024, kl 15.30 -16.30

Sekreterare

Justeras

Magnus-Johansson

Ordförande

Elias Wäfors

Ove Löfgren

Juste ra re



Rapport från poli�ker �ll KRF den 28 november 

 

Magnus Johansson (S)  

Nämnden för personer med funk�onsnedsätning:  

1. Vi har precis beslutat at rekvirera statsbidrag så deltagare i daglig verksamhet får en för dom 
”julbonus” december och januari. Det är vi glada för.  

2. Vi får rapporter om at avslag mo�veras med at människor bor i gruppbostad. Och det gäller 
kontaktperson/ledsagning. Sam�digt har inte gruppbostäderna resurser för at lämna stöd som håller 
samma nivå som insatserna. Jag har bet förvaltningen at ha en skyndsam intern dialog så at staden 
talar med en röst och at människor i gruppbostad inte ska hamna i kläm. 

 

Eva-Lota Svensson (C) 

Utbildningsnämnden: 

Från utbildningsnämnden har jag egentligen inget nyt at rapportera �ll KRF. 

Arbetet med at hita nya lokaler för komvux som anpassar utbildning pågår for�arande.  

 

Roger Haddad (L)  

Utbildningsnämnden: 

Fokus på budget både 2023 och 2024.  

Liberalerna ställde 22/11 särskilt frågor om hur neddragningar kommer drabba programmen för 
anpassad gymnasieskola.  

I övrigt inget som berör KRF område. 

 

Hawar Asaiesh (V) 

Jag kommer tyvärr inte ha möjlighet at vara med nästa gång vi ska ses e�ersom jag har 
beredningsutskot och har en extra nämnd samma förmiddag. Men här kommer en kort rapport om 
vad som händer i de två nämnder jag siter i. Är det något ni funderar över får ni gärna höra av er.  

Grundskolenämnden: 
Det som har hänt sedan vi sågs sist är at nu har fatat mål för alla nämnder i fullmäk�ge som 
sträcker sig över mandatperioden och för grundskolenämnden är det följande mål:  

- Under perioden 2024–2007 ökar likvärdigheten genom at den pedagogiska segrega�onen 
minskar. 

- Under perioden 2024–2027 ökar närvaron i förskolan, grundskolan, gymnasiet och 
vuxenutbildningen. 

- Under perioden 2024–2027 förbätras resultaten i förskolan, grundskolan och gymnasiet så 
at fler tar en gymnasieexamen och kommer i arbete eller går vidare �ll högre studier.  



Vi har samma mål för alla våra pedagogiska nämnder med undantag för at utbildningsnämnden har 
et annat mål som skiljer sig åt. Det är vik�gt at vi ser hela utbildningskedjan därför har vi 
�llsammans med förvaltningen kommit fram �ll at gemensamma mål är et bra sät at jobba för 
det.  

Den 28/11 har vi en extra nämnd för at ta vår verksamhetsplan för nästa år. Ni får gärna läsa den för 
at se hur vi har tänkt at jobba mot våra mål under 2024. De pedagogiska nämnderna får inga 
generella besparingar under 2024 och det är vik�gt för at fler ska ha förutsätningar at lyckas med 
sin skolgång.  

Nämnden för idrot, fri�d och förebyggande: 
De nämndmål som har fatat beslut om i den här nämnden är följande:  

- Öka andelen barn och unga som regelbundet deltar i organiserade fri�dsak�viteter, med 
fokus på de västra stadsdelarna. 

- Minskar fossila utsläpp genom u�asning av fossil plast, lägre energiförbrukning och succesiv 
omställning �ll fossilfria fordon och maskiner. 

- Ökar och utvecklar samverkan med civilsamhället, näringslivet och offentliga verksamheter. 

Vi delar det första målet med kulturnämnden e�ersom vi ser at det finns posi�va effekter at hämta 
genom at kunna samverka ännu mer kring det första målet inom vår förvaltning. Även om vi har 
fokus på de västra stadsdelarna (Bäckby, Råby, Vallby, Hammarby och Skultuna) betyder det inte at vi 
inte ser �ll hela kommunen. Varför vi har valt ut dessa områden är at vi ser at vi behöver lägga mer 
fokus där för at få et mer jämlikt Västerås. Vi tar vår verksamhetsplan för den här nämnden 19/12.  

På senaste nämnden fatade vi också beslut om at inte höja avgi�erna för barn- och 
ungdomsidroten. Det är vik�gt för oss at storleken på plånboken inte ska vara avgörande om barn 
och unga kan vara med i en idrotsförening.  

Det ska också bli roligt at samverka ännu mer med nämnden för personer med funk�onsnedsätning 
då et av deras mål är at, öka människors delak�ghet, självständighet och möjlighet �ll utveckling på 
jämlika villkor, bland annat genom ökad �llgång �ll kultur, idrot och digital kunskap. Där kan vi 
�llsammans göra jobba för at nå det målet.  

 

Nilla Kuul (KD) 

Kulturskolan har en ganska omfatande verksamhet som beskrivs på deras hemsida. 

Funk�onsvaria�on, växkra� - Västerås (vasteras.se) 

Biblioteken: 

I bibliotekets ordinarie verksamhet ingår framför allt anpassade medier där både talböcker och 
böcker med svartskri� ingår. Biblioteket har också särskilda hyllor både på barn- och 
vuxenavdelningen där man säter upp anpassade medier så at det skall vara lät at hita. 

Vid förfrågan arrangeras bokprat och biblioteksvisningar för gruppen och vi samarbetar med 
tal�dningen där vi �psar om böcker några gånger per år. 

Talböcker utgör en stor del av bibliotekets anpassade medier och personalen är behjälplig låntagarna 
med lån, visar olika sät at ”läsa” talböcker  och hur man använder ”appen” Legimus, talboksdrop-in 
där biblioteket hjälper �ll med alla slags frågor som man kan ha kring talböcker. 

https://www.vasteras.se/barn-och-utbildning/kulturskola/kulturskolans-kurser-och-utbud/funktionsvariation-vaxkraft.html


 

Det finns en arbetsgrupp inom biblioteken som speciellt arbetar med �llgänglighet inom ramen för 
allas rät �ll bibliotek. Den 15 december genomförs en utbildningsdag med all personal just runt 
�llgänglighet och olika funk�onshinder. 

Flera av de aktörer som får kulturfrämjandemedel har verksamhet för målgruppen. Trix, Awake och 
Lajvverkstaden. 

Museerna: 

Arbetar �llsammans med Daglig verksamhet kring dri� av frilu�smuseet, djurskötsel och 
trädgårdsarbete.  

All undervisning i museets verksamhet anpassas e�er elevernas behov.  

Vår ambi�on är at frilu�smuseets verksamhet ska vara atrak�v för alla.  

Vi gör ständiga förbätringar av den fysiska �llgängligheten. (Senast har vi gjort lanthandeln �llgänglig 
och dragit fram vägar �ll Ekbacken med fornlämningar så at fler kan uppleva de museimiljöerna.)  

Frilu�smuseets inlägg på Instagram har syntolkning. 

Den dagliga skötseln av Anundshögsområdet sker i samverkan med daglig verksamhet. 

Sedan har vi studieförbundens verksamhet som säkerligen även har verksamhet för dessa grupper. 
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